
Protokół z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych 
Rady Gminy Suchy Las 
z dnia 26.09.2024 roku. 

Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji.  
3. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z dnia 26.08.2024 roku. 
6. Omówienie inwestycji oświatowych na terenie gminy. 
7. Sprawy bieżące. 
8. Wolne głosy i wnioski. 
9. Zakończenie posiedzenia. 

 
Ad. 1 – 4. 
Przewodnicząca J. Radzięda otworzyła posiedzenie Komisji, powitała członków Komisji i gości 
oraz stwierdziła prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności. Porządek posiedzenia 
został zatwierdzony jednomyślnie.  
 
Ad. 5.  

Protokół z dnia 26.08.2024 roku został przyjęty jednomyślnie. 

Ad. 6. 

BI T. Mikołajczak omówił inwestycje oświatowe na terenie gminy Suchy Las przedstawiając to, co 
w temacie dzieje się w każdej z miejscowości gminy:  

• Biedrusko - przetarg na budowę szkoły, postępowanie zostało ogłoszone i jest bardzo 
duże zainteresowanie, wpłynęło ponad 500 pytań (większość dotycząca spraw 
technicznych), zdarzały się błędy projektanta, termin składania ofert został wydłużony do 
dwudziestego pierwszego października, 

Przewodnicząca J. Radzięda zapytała dlaczego o błędach projektanta urząd dowiaduje się 
dopiero od pytań oferentów, a nie zostały one wcześniej wyłapane? 

Radny K. Łączkowski odpowiedział, że nie da się tego zrobić mimo, że każdy projekt tej wielkości 
ma projektanta sprawdzającego. Ilu sprawdzających - tyle będzie uwag. 

BI T. Mikołajczak dodał, że w projekcie jest wiele branż dla których w urzędzie nie ma specjalistów. 
Są duże szanse na to, aby przetarg został rozstrzygnięty w tym roku, natomiast nie można dać na 
to gwarancji. W wydziale zostanie zrobione wszystko po to, aby w tym roku móc otworzyć oferty, 
ale trudno powiedzieć czy uda się w tym roku zweryfikować wykonawców. 

• Suchy Las - budowa sali gimnastycznej przy SP 1. 

Przewodnicząca J. Radzięda zapytała dlaczego tak późno zaczęto? 

BI T. Mikołajczak odpowiedział, że pani przewodnicząca wie ile było spraw i jaka była sytuacja w 
wydziale. Udało się doprowadzić do otwarcia ofert i podpisania umowy z wykonawcą. 



Wykonawca dotrzymuje terminów wynikających z harmonogramu, realizuje go bez zastrzeżeń. 
Termin realizacji budowy to 14 miesięcy od daty podpisania umowy. Może uda się przejąć obiekt 
1 września 2025 roku. 

Przewodnicząca J. Radzięda zapytała, czy po to aby rozwiązać problemy m. in. z dokumentacją w 
wydziale została zatrudniona na umowę zlecenie dodatkowa osoba w wydziale? 

BI T. Mikołajczak odpowiedział, że osoba wspiera wydział w sprawach po spółce LARG. Osoba ta 
jest pod zarządami pani wice wójt, a nie kierownika BI. 

Przewodnicząca J. Radzięda zapytała, czy są jakieś plany dla Chludowa, Golęczewa i ewentualnie 
dla SP 2.  

Radna M. Weymann zapytała, czy jest zrobiony już projekt remontu szkoły w Golęczewie?  

BI T. Mikołajczak odpowiedział, że wydział oczekuje na oferty od wykonawców do końca września. 
Projekt remontu ma zawierać: dach, izolacje ścian fundamentowych, wykonanie drenażeru i 
przegląd instalacji elektrycznej. Jeśli w trakcie postępowania coś dojdzie, to będzie czas na 
zastanawianie się czy znajdą się środki. Urząd w tej chwili jest na etapie wyboru oferenta. „Raczej 
oczekiwałbym pierwszej połowy przyszłego roku gotowego projektu”  
Radna M. Weymann: „w połowie?” 
Radny K. Łączkowski: „w pierwszym kwartale”. 
BI T. Mikołajczak: „w pierwszym kwartale, ale raczej pod koniec tego kwartału”. Wykonanie 
projektu, to mniej więcej końcówka pierwszego kwartału 2025. 
Radna M. Weymann: „czyli ta firma jaki będzie biała termin na wykonanie tego projektu?” 
BI T. Mikołajczak: „kolega nie napisał tego, a ja akurat tego nie pamiętam, nie chciałbym pani 
wprowadzić w błąd. Zrobienie tego projektu i po uwzględnianie pewnych rzeczy, to nie jest 
narysowanie na kartce dwóch kresek. To są procedury, pozwolenia, zgody”. 
Przewodnicząca J. Radzięda: „my na razie nie mówimy o budowie, mówimy o projekcie”. 
BI T. Mikołajczak: „no to przekazałem taką informację jaką posiadam na dzień dzisiejszy”.  
Przewodnicząca J. Radzięda: „w takim razie proszę dosłać do członków komisji jakie są 
planowane terminy realizacji.” 
BI T. Mikołajczak: „kolega zwrócił uwagę, że jest to zabytek”. 
Radna M. Weymann: „jest cześć nowa i część zabytkowa, więc na pewno tam będzie konserwator 
zabytków”. 
BI T. Mikołajczak: „dlatego proszę się nie śmiać i nie gniewać na mnie jak ja mówiłem połowa 
przyszłego roku”. 
Radna M. Weymann: „dlatego chciałam się upewnić, czy dobrze usłyszałam”. 
BI T. Mikołajczak: „ale potwierdzę to”. 
Pan kierownik mailowo prześle członkom komisji planowany termin realizacji. 

Przewodnicząca J. Radzięda dodała, że proponuje od razu założyć że jeżeli będą potrzebne jakieś 
dodatkowe środki to one będą. Całą poprzednią kadencję czekano na to, żeby remont w 
Golęczewie się zadział i skoro można było bez końca dorzucać pieniądze do wszystkich innych 
remontów, to tutaj na pewno rada gminy środki znajdzie. 

Radna M. Weymann zapytała o czujkę w przedszkolu w Golęczewie. Strażacy bez przerwy 
przyjeżdżają w ramach akcji. Te wyjazdy są nieuzasadnione. Mieszkańcy zaczynają się skarżyć. 



Radna rozmawiała z panem dyrektorem oraz panią wice wójt. Temat jest znany. Radna ma 
nadzieję, że sprawa zostanie rozwiązana w ramach gwarancji. 

Radny M. Wojtyna zapytał o remont dachu szkoły w Chludowie. Zalewane były sale lekcyjne w 
wyniku założenia fotowoltaiki i wykonania termomodernizacji. 

BI T. Mikołajczak odpowiedział, że nie zna tego tematu. 

Przewodnicząca J. Radzięda zapytała, czy wpłynęło już coś od dyrektorów co dotyczy większych 
inwestycji w Suchym Lesie? 

BI T. Mikołajczak odpowiedział, że wie o wpływających wnioskach, ale nie miał jeszcze 
możliwości się z nimi zapoznać i wydawać swojej opinii. 

Radna M. Weymann zaproponowała wykonanie świeżej prognozy demograficznej, co pomogłoby 
w postanowieniach dotyczących szkoły w Złotnikach. 

Przewodnicząca J. Radzięda dodała, że taka prognoza na pewno musi być częścią strategii 
rozwoju oświaty. 

Radna M. Weymann poinformowała o wniosku do budżetu z zebrania wiejskiego dotyczącego sali 
gimnastycznej, która miała być wybudowana przy przedszkolu. 

Ad. 6. 

Dyrektor żłobka niepublicznego „Petitek i Petitka” w Suchym Lesie zapytała o dotacje na placówki 
niepubliczne, ponieważ dotarły do niej niepokojące informacje. 

Przewodnicząca J. Radzięda odpowiedziała, że na chwilę obecną radni nic nie wiedzą. Urząd nie 
przedstawił żadnych projektów związanych z obcinaniem lub zwiększaniem dotacji. 

Pani dyrektor żłobka poinformowała, że 1500 zł z ZUS jest przeznaczone dla rodzica w ramach 
„Aktywny rodzic”. Jest to też kwota poniekąd wsparcia dla placówek, które z różnych względów 
nie mogły podnieść czesnego na poziom opłacalny dla prowadzenia placówki i jednocześnie 
osiągalny dla rodzica. Przykładowo koszt utrzymania dziecka w placówce oświatowej publicznej 
na przykład w Kielcach to koszt 2,5 tys. zł, a w Poznaniu to koszt około 3 tys. zł. Jest to bardzo duży 
koszt. W żłobku prezentowanym przez panią dyrektor koszty są dużo niższe, natomiast są to też 
koszty niedoszacowane. Żłobki niepubliczne w październiku miały oszacować koszty, żeby móc 
ewentualnie podnieść kwoty, co mogą zrobić tylko w styczniu. Placówki nie były w stanie 
oszacować kosztów i na tę chwilę okazuje się, że koszty są o wiele wyższe. W tej chwili żłobki są 
pod kreską. Rachunek ekonomiczny jest inny niż w przedszkolach. 

Radny R. Rozwadowski zapytał na ile zostało oszacowane jedno dziecko i jak głęboko pod kreską 
jest żłobek? 

Pani dyrektor poinformowała, że jest po zebraniu z rodzicami którzy mają świadomość obecnej 
sytuacji ustalono podwyżkę o 300 zł. Na tę chwilę rodzic ponosi opłatę tylko za wyżywienie. 

Przewodnicząca J. Radzięda poinformowała, że jeżeli pojawi się projekt uchwały dotyczący 
dotacji, to z pewnością kierownik referatu oświaty skontaktuje się ze żłobkiem i powiadomi o 
sprawie. 



Przewodnicząca J. Radzięda odczytała odpowiedź dyrektora Antkowiaka dotyczącą wniosku od 
emerytów i poinformowała o tym, że do komisji wpłynęło pismo dotyczące wprowadzenia zmian 
w uchwale o wspieraniu sportu. Chodzi o to żeby urealnić zapisy uchwały. Komisja zajmie się 
tematem przed kolejną sesją. Przewodnicząca przypomniała temat dotyczący kwestii 
stypendialnych i systemu motywacyjnego. 

Radna W. Prycińska potwierdziła, że temat kwestii stypendialnych i systemu motywacyjnego 
należy poruszyć i porozmawiać z dyrektorami. Jest chęć spotkania się. Obecne sposób 
nagradzania, to za mało. To nie jest to system stypendialny, a roczna nagroda wójta, która 
gratyfikuje tylko osoby wychodzące już ze szkoły, czyli tylko absolwentów i tylko za najwyższą 
średnią. Dodatkowo jest system stypendialny, ale tylko sportowy. Brak systemu stypendialnego, 
który nagradzałby dzieci z talentem. Radna proponuje, aby uwzględnić dzieci od szóstych do 
ósmych klas. Dziecko, które wykazuje się jakąś ponad programową wiedzą i będzie 
reprezentowało szkołę/gminę w jakiejś olimpiadzie/konkursie i nieważne jakie zajmie miejsce -
żeby było nagradzane. Każda szkoła powinna mieć przyporządkowane do np. grupy wiekowej 
przykładowo 3 miejsca z określoną kwotą finansową. Rada pedagogiczna spotyka się co pół roku 
i przyznaje nagrodę konkretnemu uczniowi za udział w konkretnym konkursie/olimpiadzie. Należy 
też wziąć pod uwagę zachowanie dziecka. 

 

Przewodnicząca J. Radzięda dodała, że taki sposób nagradzania pozwoli odejść od średniej i 
pozwoli nie iść w kierunku, że to dziecko musi być orłem we wszystkim. 

Radny M. Wojtyna przypomniał, że nie będąc jeszcze radnym na komisji oświaty komunikował, że 
dzieci nagradzane są w naszej gminie tylko za osiągnięcia sportowe. Radny był tym bardzo 
zniesmaczony. Dzieci które osiągały wyniki w innych dziedzinach nie były nagradzane. Dobrze, że 
pojawił się pomysł, aby to zmienić i zauważyć dzieci uzdolnione nie tylko sportowo.  

Przewodnicząca J. Radzięda wspomniała o tym, że stowarzyszenia piłkarskie podnosiły to, że w 
sportach indywidualnych łatwo jest zdobyć stypendium, natomiast z sportach zespołowych jest 
to trudniejsze. Dużą część stypendiów zgarniają dzieci z lekkoatletyki, ponieważ jest tam mała 
grupa konkurująca pomiędzy sobą. Przewodnicząca zaznaczyła, że w późniejszym etapie warto 
byłoby również porozmawiać o stypendiach sportowych. Priorytetem jest teraz opracowanie 
systemu motywującego w szkołach z zaznaczeniem, że to nie będzie za najwyższą średnią.  

Radna W. Prycińska zaznaczyła że przy tworzeniu regulaminu dobrze byłoby oprzeć się na wiedzy 
nauczycieli jeśli chodzi o sposób oceniania uczniów za konkretne osiągnięcia, bo trudno na 
jednym poziomie nagradzać np. matematyka, śpiewaczkę , czy baletnicę. Radna zaproponowała, 
aby najpierw spotkać się z dyrektorami i wysłuchać co mają do powiedzenia na ten temat. Być 
może nie każdy dyrektor będzie się chciał zająć sprawą i oddeleguje osobę za ten system 
odpowiedzialną. Potrzebne będzie z pewnością kilka spotkań w omawianej sprawie.  

Radny M. Wojtyna zgłosił duży problem związany z funkcjonowaniem Starego Baru w Chludowie. 
Do radnego wpłynęła skarga od nauczycielki, która prowadzi zajęcia w Starym Barze dotyczące 
na przykład pasowania ucznia, czy małych akademii w godzinach przedpołudniowym. Istnieje 
problem z dogadaniem się z dyrektorem, wicedyrektorem i kierownikiem. To jest ciągłe 
przeganianie i pisanie maili. Pracowników multum, a funkcjonalności zero. W obiekcie od 



dziewiątej do dwunastej nikogo nie ma, a nie można korzystać z tych godzin zaproponowanych 
przez nauczyciela. Argumenty na nie wpuszczanie dzieci są absurdalne, a brzmią następująco: 
zużywanie zbyt dużej ilości prądu i potrzeba ustawienia mikrofonu. Skoro obiekt jest otwarty i jest 
w nim sprzątaczka od rana i osoba w nim pracująca, to dlaczego nie może przyjść nauczycielka z 
dziećmi? Tych spotkań jest zaledwie 10 w ciągu roku. 

Radna M. Weymann dodała, że odbywają się w Starym Barze cykliczne zajęcia aerobiku 2 razy w 
tygodniu, a tu jest mowa o problemie 10 spotkań w ciągu roku dla dzieci z pobliskiej szkoły. Brak 
określonych zasad dotyczących korzystania z sali w obiekcie.  

Radna W. Prycińska zaznaczyła, że należy poznać również wersję drugiej strony. 

Przewodnicząca przyznała, że problem pojawiał się również w poprzedniej kadencji. 

Radni uznali, że należy spotkać się z dyrekcją CKiBP i porozmawiać. 

Radni poruszyli temat domu dziennego pobytu w budynku w Złotnikach Wsi. Budynek nie spełnia 
wymogów zgodnych z przepisami dedykowanymi temu zadaniu.  

Na tym posiedzenie zakończono. 

Protokółowała:        Przewodnicząca: 

Justyna Krawczyk        Joanna Radzięda 


